
博	 INTRODUCTION 
The mission of elderly services is to enable our elders to live in 
dignity and to p「ovide necessary support fo「 them to promote 
their sense of belonging, sense of security and sense of worthiness. 

博 OBJECTIVES 
Elderly services aim to promote the well-being of elders in all aspects 
of their life through the provision of a wide spectrum of services 
to enable them to remain living in the community for as long as 
possible; and to provide residential 臼陀 that suits the varying needs 
of elders whenever necessa「y.

博 COMMUNITY CARE AND SUPPORT SERVICES 
Community care and support services assist elders to remain living in the community for 
as long as possible and give suppo吋 to their ca陀的. With inc陀asing diversity of community 
臼陀 and support services, a mo陀 integrated approach is adopted to facilitate access to 
services. In brief, there a陀 three types of community 臼陀 and suppo口自「vices, namely, 
elde「ly cent陀 services, community ca陀 services and other community suppo仕 services. 

Elderly Centre Services 
District Elderly Community Centres (with Suppo「t Teams for the Elderly), Neighbourhood 
Elderly Centres and Social Centres fo「 the Eide「ly provide multifarious community suppo同
盟rvices for elde「s and their 臼rers at dist「 ict and neighbou「hood levels, such as case 
management, community and health education，臼陀r suppo此 services, social and rec「eational 

activities, volunteer development and outreaching services, at centres in the vicinity of 
their homes. 

c。 mmunity Care Services 
Day Ca「·e Centres/Units for the Eide「︱弘 Enhanced Home and Community Ca「e Services 
Teams, Integrated Home Ca「e Services Teams and Home Help Team provide services, such 
as personal 臼時， nursing care，「ehabilitation training, social activities, day respite services 
and ca陀「 suppo前提『vices, for frail elders and/or elders in need of services in a familiar 
home and community environment. 
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Other c。mmunity Supp。rt Services 
Other community support services, such as the Senior Citizen 
Card Scheme, the Opportunities for the Elderly P「oject and 
the Holiday Centre for the Elderly, enable elders to enjoy their 
life in the community, to develop their potentials and to continue 
with their contributing role in society. 

博 RESIDENTIAL CARE SERVICES 
Residential care services provide residential care and facilities for elders aged 65 or above 
who, for personal, social, health and/or other 陀asons, cannot adequately be taken care 
of at home. Persons aged between 60 and 64 may apply if there is a proven need. In 
brief, the「e are four types of residential 臼陀 services, namely, Hostels fo「 the Elderly, Homes 
fo「 the Aged, Care and Attention Homes for the Elderly and Nursing Homes. 

H。stels f。r the Elderly<Note}
 

Hostels for the Elderly provide communal living accommodation, 

P「ogramme activities and 「ound the clock staff supp。此 for elders 

who a「e capable of self－臼 re.
 

H。mes f。rtheAged 仰。叫 
Homes for the Aged provide residential care, meals and a limited 

deg「ee of assistance in daily living activities for elders who are 

unable to live independently in the community yet a陀 not dependent 

on assistance in personal or nursing ca陀．
 

Care and Attenti。n H。mes f。r the Elderly 
Care and Attention Homes for the Elderly provide residential care, meals, personal care 
and limited nursing 日「e for elders who su仟er from poor health o「 physical/mild mental 
disabilities with deficiency in daily living activities but a陀 mentally suitable fo「 communal 

living. Some ca陀 and attention places are provided by contract homes and private homes 
pa同icipating in the Enhanced Bought Place Scheme. 

Nursing H。mes 
Nursing Homes provide residential 臼舟， meals, personal care，時gular basic medical and 
nu的ing care, and social suppo此 for elders who suffer from poor health o「 physical/mental 

disabilities with deficiency in daily living activities but a陀 mentally suitable fo「 communal 

living. Some nursing home places a陀 P「ovided by contract homes. 

Note: The Social Welfa「e De閃閃ment has ceased to accept new applications for placement in Hostels 
fo「 the Elderly and Homes fo「 the Aged since 1 January 2003. Sta「ting from 2005-06, self­
ca「e hostel and home for the aged places will g「adually be phased out and conve「ted into 
care and attention places providing acontinuum of care. 
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導簡介
妥老！Ii器的信念是使農智能夠有尊嚴地生活，並為

他們提俱適當的支援，以期貨員聽「老有所屬、老

有所餐、老有所為j 的理想。

略目標

妥老服Z虜的目標是遞過一系列支援服，’，照顧畏告各方面的需要和

提升他們的生活費囂，盡量使他們留在無惡的祉區環攬生活﹔以及

為有需要的長者提棋院會照顧服路。

導社區照顧及受攘血路

扯區照顧及支揖服發協助長看蠱.留在社區中費事曉年，以及為擴

戀者提俠支援。由於社區照顧及支接服麗日越多元化，服草書形或以

鯨合模式為主，都求方便服發使用脅。都績而言，社區照顧及支接 

.llff可以分為呈個蜓，：長告中心服器、社區照顧展務及其他社區

艾麗輾轉。

長賽中心廠發

長營地區中心﹛峭議長禮，支軍跟著隊）、義

者都會中心及長者活動中，b為長者及其值老

者盤棋地區和都會眉面的社區支鐘服•·以

便長省及其連老看可在部近其住所的中，b接

受多元化的服5· 制個個案管理、全1:\1＆健

康教育、自重老者支聾1115 、社支農康樂活

動、種工費展及外展Bil都﹒

社區照顧廠發

展者自間捷連中，'t>／單位、故普車居民桂區照顧服’，陣、 a島含量R居照

顧服，賽隊及家發助理1115蹲在體弱及／或有風，需要的畏者所熟蠢的

家居及社區環境肉﹒為他們握俱服，’，側如個人照顧、護理、積慮

劃11線、社交活動、目間曹語和糧老者支擅服’，．

其他社區支護服讀書


其他老~~支接服務，倒個長者嘻計割、


老有所為活動計•＆最者度假中心等－

B團長者可以在益區安者、最廣潛能相繼續

貢獻社會﹒

導險金照顧服務

院會照顧厲聲為一些年賣會撞的處或以上，但因個人、社會、健康

及／或其他原因而未能在擊中居住的長膏，提棋住宿照顧處都及鼓

搗﹒年，每介乎60至64麗的人士亦可摳出申請，但第器，E確有需要接

受位指照顧﹒續播而言，院會照顧.1115共合算是因輯：長者宿舍、賣

老院、體理安老院和讀書展院﹒

長者宿舍他

長者宿舍.能夠照顧自己的長者提俱群厲的住宿DIS• 為他們舉行

活動，以R宣講人員全日 24小時予以支擾﹒

食老院﹛錐﹜

安老院為未能獨自在社區中生活，但無需倚賴他人提俱趣廣照顧講

道理憊，虜的畏者，提供住宿照顧、膳食及有限康的起居照顧服，虜。

籠理安老院

搶種安老院為健康欠佳、身體.族、認知能力積為欠佳，但在輔神

上適合萬字體生活的畏贅，提供住宿照顧、膳食、起居照顧及有限度

的體理服聲。都含權理按老龍宿位自合約說會議，與 f改善貫位計

劃J 的稅費袁老院提供。

連聲臨

權養院為健康欠佳、身體攬族、認知能力欠佳，但在蜻榜上適合辦

體生活的義者，擺棋住宿照顧、膳食、起居照顧、定時的基本醫療

和護理廠發及社會支援鑼密。都翁鐘聲院宿位自舍的院會提傲。 

tt ：祉，．繽紛j續自三零零三年一月一日趟，停止車接受入金~看宿舍lt食連聲院

的新取締﹒ 3臣費宿舍lt:ie場院已由二.. Ii室，六年度開鉤， Jlaf;取消

鈕，．型讀書鍵俟長期，薩達廠灣的院舍﹒

社會福利哥哥


熱線：詣的 2255
 ’”心﹔
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